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PROTOKÓŁ Nr XXXIX/2022 

Sesji Rady Powiatu Toruńskiego 

odbytej w dniu 30 czerwca 2022 r. 

 w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Toruniu 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Toruńskiego Paweł Polikowski o godzinie 11:00 

otworzył XXXIX Sesję Rady Powiatu Toruńskiego. Przywitał Radnych, Zarząd, Skarbnik 

Powiatu Toruńskiego Danutę Jabłońską – Drążelę, Sekretarz Powiatu Toruńskiego Wiolettę 

Schreiber, Radców Prawnych Annę Kaszubowską oraz Marię Misiak, Nadkomisarza  

w/z Komendanta KMP Roberta Murawskiego, Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych 

Starostwa Powiatowego w Toruniu, Naczelników Starostwa Powiatowego w Toruniu oraz 

wszystkich mieszkańców.  

 

Ad 2. Przewodniczący Rady poinformował, że w chwili obecnej w obradach bierze udział  

17  Radnych, wobec czego Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

 

Raport ze sprawdzenia obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad 3. Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad został przesłany wraz                                

z materiałami drogą mailową i zapytał, czy są do niego uwagi.  

 

Wobec braku uwag przesłany porządek obrad XXXIX Sesji Rady Powiatu Toruńskiego został 

przyjęty przez Radnych w następującym kształcie: 

1. Otwarcie XXXIX Sesji Rady Powiatu.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu XXXVIII Sesji Rady Powiatu. 

5. Przedstawienie raportu o stanie powiatu toruńskiego za rok 2021. 

6. Debata nad raportem o stanie powiatu toruńskiego. 

a. głosy radnych, 

b. głosy mieszkańców. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu Toruńskiego 

za rok 2021. 

8. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego powiatu toruńskiego.  

9. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu powiatu toruńskiego.  

10. Przedstawienie sprawozdania finansowego powiatu toruńskiego.   

11. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu powiatu 

toruńskiego.  

12. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Zarządu Powiatu Toruńskiego.  

13. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej  

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Toruńskiego.  

14. Dyskusja. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu, 

sprawozdania finansowego oraz udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Toruńskiego 

za rok 2021. 
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16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Toruńskiego na rok 2022. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2022-2028. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej Gminie Łysomice. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Gminy Miasta Chełmża. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zakazu używania silnikowych jednostek 

pływających na jeziorach powiatu toruńskiego.  

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 

Toruńskiego. 

22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych 

Powiatu Toruńskiego w Browinie. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu sztandaru Powiatu Toruńskiego.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na założenie i prowadzenie przez gminę 

Czernikowo Branżowej Szkoły II Stopnia w Czernikowie. 

25. Informacja Starosty o pracy Zarządu między posiedzeniami. 

26. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia. 

27. Zamknięcie XXXIX Sesji Rady.  

 

Ad 4. Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do protokołu z XXXVIII Sesji Rady 

Powiatu, który został przesłany drogą mailową wraz z materiałami na XXXIX Sesję. Wobec 

braku uwag, protokół z XXXVIII Sesji Rady Powiatu Toruńskiego został przyjęty przez 

Radnych. 

 

Ad 5.  Starosta Toruński Marek Olszewski przedstawił Raport o stanie powiatu toruńskiego  

za rok 2021.  

Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przewodniczący powiedział, że Raport był przedstawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Powiatu Toruńskiego w dniu 24 czerwca 2022 r. 

 

Przewodniczący podziękował za przedstawiony Raport.   

 

Ad 6. Przewodniczący otworzył dyskusję. 

a)  

Głos zabrał Radny Andrzej Siemianowski który  powiedział, że prezentacja zajęła sporo czasu 

jednak ilość prezentowanych i realizowanych zadań była olbrzymia. Pogratulował wszystkim, 

którzy w dobie pandemii podjęli się realizacji tak wielu zadań, jakie służą mieszkańcom 

powiatu. Pogratulował również pracownikom, którzy przygotowywali przedstawiane 

przedsięwzięcia od strony merytorycznej. Podkreślił, iż środki przeznaczone na inwestycje, 

przede wszystkim te pozyskane z zewnątrz są imponujące. Zwrócił się z pytaniem o zakupione 

komputery do Zespołu Szkół w Chełmży. W związku z problemami kadrowymi zapytał czy 

zajęcia w tej szkole prowadzą specjaliści o pełnych kwalifikacjach. Zapytał również czy były 

bilansowane środki z Unii Europejskiej (POKL), poprosił o informację na ten  temat. Następnie 

powiedział, że Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna objęła opieką ponad 17700 „jednostek 

uczniowskich”. Zapytał, ile dzieci korzystających z diagnostyki Poradni w 2021 roku było ze 

szkół, których organem prowadzącym jest Powiat Toruński.  
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Przewodniczący podziękował za wypowiedź i zaznaczył, że na posiedzeniu nie są obecne 

Dyrektor Szkoły oraz Dyrektor Poradni. Nawiązując do pytania, dot. zakupu komputerów do 

ZSP w Chełmży powiedział, że w tej szkole od wielu lat nauczycielem informatyki  

i administratorem sieci jest Sebastian Marszałkowski, który doskonale sobie radzi  

z konfiguracją jak i obsługą tego sprzętu. Zatrudniony został również nowy nauczyciel 

przedmiotów ścisłych, w tym informatyki. Stwierdził, że problemów kadrowych w tej szkole 

nie ma.  

 

Starosta Toruński Marek Olszewski powiedział, że trudno będzie teraz zsumować wszystkie 

dofinansowania z Unii Europejskiej, informacja zostanie przesłana do Radnego. Informacja  

z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej również zostanie przesłana.  

 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji w tym punkcie porządku obrad.  

 

b) Przewodniczący powiedział, że nie wpłynęły żadne zgłoszenia od mieszkańców powiatu 

toruńskiego do tego by wziąć udział w dyskusji nad Raportem o stanie powiatu za 2021 rok.  

 

Ad 7. Przewodniczący Rady powiedział, że na posiedzeniu 24 czerwca 2022 r. członkowie 

Komisji Rewizyjnej jednomyślnie wypracowali projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum 

zaufania Zarządowi Powiatu Toruńskiego za rok 2021. Projekt uchwały został przesłany do 

Radnych, wobec tego zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXIX/240/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu Toruńskiego 

za rok 2021 została podjęta jednogłośnie w obecności 20 radnych.  

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad 8. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła sprawozdanie z wykonania 

budżetu oraz informację o stanie mienia komunalnego powiatu toruńskiego. 

 

Skarbnik Powiatu Powiedziała, że podczas wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Radny 

zadał pytanie o realizacje zadań przez WWR w trakcie pandemii, wyjaśniła, że zajęcia były 

prowadzone zdalnie, indywidualnie, przekazywane były również materiały rodzicom. Po 

zmniejszeniu obostrzeń, za pisemną zgodą rodziców, zajęcia odbywały się indywidualnie,  

w domach dzieci. Środki na realizacje tych zadań pochodzą z subwencji oświatowej. 

 

Ad 9. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu toruńskiego. 

 

Opinia stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad 10. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła sprawozdanie finansowe 

Powiatu Toruńskiego. 

 

Ad 11. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Skiba przedstawił opinię Komisji 

Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu powiatu toruńskiego za rok 2021.  
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Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad 12. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Skiba przedstawił wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Toruńskiego. 

 

Wniosek stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad 13. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Skiba przedstawił opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 

Powiatu Toruńskiego. 

 

Opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad 14. Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Radny Andrzej Siemianowski powiedział, że ma wątpliwość, ponieważ mowa jest o kształceniu 

w ramach WWR-u. Jeżeli nową metodą nauczania, o której wspominał Pan Starosta  

w prezentacji jest udzielanie porad przez telefon, to ma bardzo poważne wątpliwości co do 

realizacji zadań. Wczesne wspomaganie rozwoju obejmuje dzieci od bardzo wczesnego 

rozwoju. Zastanawia się jak profesjonalista może prowadzić zajęcia, które są podpowiadane 

telefonicznie matce czy ojcu. Chciałby, aby tym sprawom właściwie się przyjrzeć. Radny 

zaznaczył, że nie chce aby udawać, że są podejmowane konkretne działania. Radny podkreślił, 

że chce, żebyśmy wspomagali dzieci, które maja szanse na normalne funkcjonowanie w życiu. 

 

Głos zabrał Starosta Toruński Marek Olszewski który powiedział, że zgadza się z Radnym 

Siemianowskim, natomiast nie powinniśmy wysnuwać zbyt daleko idących wniosków  

z przekazanych wcześniej informacji. Starosta powiedział, że pytanie Radnego Andrzeja 

Siemianowskiego powinno prowadzić do tego, aby zorganizować spotkanie na które należy 

również zaprosić Dyrektor Poradni Psychologiczno–Pedagogicznej, aby udzieliła bliższych 

informacji na ten temat. W poradniach są wyspecjalizowani pracownicy, którzy wiedzą jakich 

form wsparcia należy udzielać zależnie od rozwoju dziecka i okoliczności. Jeśli jednak są 

jakiekolwiek wątpliwości i Radni chcą uzyskać więcej informacji, to nic nie stoi na 

przeszkodzie, by takie spotkanie się odbyło.  

 

Radny Andrzej Siemianowski powiedział, że nie wątpi w kwalifikacje pracowników Poradni 

Psychologiczno–Pedagogicznej, natomiast problem nie sprowadza się do tych pracowników, 

tylko  do osób, które prowadzą zajęcia w ramach WWR. Radny powiedział, że pomysł 

spotkania byłby słuszny i dobrze by było gdyby Dyrektor niepublicznego ośrodka z Górska  

również w tym uczestniczył. 

 

Przewodniczący podziękował za dyskusję i powiedział, że prosi o zorganizowanie takiego 

spotkania. Powiedział, że również jest ciekawy efektów i wydaje się, że Radny Andrzej 

Siemianowski ma sporo racji w tym co mówi. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad 15. Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Rady w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania z wykonania budżetu, sprawozdania finansowego oraz udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu Toruńskiego za rok 2021. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Rewizyjna w dniu 24 czerwca 2022r. 

jednomyślnie wypracowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania  

z wykonania budżetu, sprawozdania finansowego oraz udzielenia absolutorium Zarządowi 

Powiatu Toruńskiego za rok 2021. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXIX/241/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu, 

sprawozdania finansowego oraz udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Toruńskiego za rok 2021, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę od godziny  13.00 do godziny 13.15. 

 

Ad 16. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały Rady 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Toruńskiego na rok 2022. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tomasz Wierzbicki powiedział, że Komisja 

Budżetu i Finansów w dniu 30 czerwca 2022 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Toruńskiego na rok 2022. 

 

Przewodniczący podziękował za przedstawiony materiał, następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXIX/242/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Toruńskiego na rok 2022, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

 

Ad 17. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Toruńskiego na lata 2022-2028. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Budżetu i Finansów w dniu 30 czerwca 2022r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2022-2028, następnie otworzył 

dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 
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W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXIX/243/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2022-2028, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14  do protokołu. 

 

Ad 18. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Rady w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Gminie Łysomice. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Budżetu i Finansów w dniu 30 czerwca 2022r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Łysomice, następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXIX/244/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej Gminie Łysomice, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 15  do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16  do protokołu. 

 

Ad 19. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały Rady  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy  Miasta Chełmża.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Budżetu i Finansów w dniu 30 czerwca 2022r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie udzielenia pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej dla Gminy  Miasta Chełmża, następnie otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXIX/245/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Gminy  Miasta Chełmża, została podjęta jednogłośnie. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 17  do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 18  do protokołu. 

 

Ad 20. Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Anna Krupska przedstawiła projekt uchwały 

Rady w sprawie wprowadzenia zakazu używania silnikowych jednostek pływających na 

jeziorach powiatu toruńskiego. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 30 czerwca 2022 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady w sprawie wprowadzenia zakazu używania silnikowych jednostek pływających 
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na jeziorach powiatu toruńskiego, następnie zwrócił się do Przewodniczącego ww Komisji 

Andrzeja Jałochy w związku z koniecznością naniesienia poprawki.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska Andrzej Jałocha powiedział, że pozytywnie zaopiniowano projekt powyższej 

uchwały z tym, że zaproponowano zmianę w paragrafie 1 pkt 2 podpunkt 2 o zapisanie  

właściwe nazwy jeziora. 

 

Naczelnik Wydziału Środowiska Anna Krupska powiedziała, że proponowana zmiana dotyczy 

zmiany dotychczasowego zapisu tj. „Jezioro Osiek” zastępując go „jezioro w m. Osiek nad 

Wisłą”.  

 

Przewodniczący Rady Paweł Polikowski zapytał, czy radni wnoszą uwagi do proponowanej 

zmiany. W przypadku braku uwag projekt uchwały poddany będzie pod głosowanie wraz  

z przedstawioną zmianą.  

 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanej zmiany.  

 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję.  

 

Radny Jacek Kałamarski  zapytał czy jesteśmy w stanie określić, jakiej wysokości jest grzywna 

za złamanie przepisów. 

 

Naczelnik Krupska powiedziała, że nie jest w stanie podać szczegółów związanych  

z wysokością kary. Nadzór i prewencję sprawuje Komenda Miejska Policji w Toruniu, Wydział 

Prewencji, służby te znają wysokość stawek mandatów.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że  do organów samorządów wpływa coraz więcej skarg od 

osób korzystających z akwenów powiatu toruńskiego. Skargi dotyczą w szczególności hałasu, 

którego emisja spowodowana jest motorowodnymi jednostkami pływającymi na akwenach 

Powiatu Toruńskiego. Ze względu na zagrożenia wynikające z faktu użytkowania jednostek 

pływających napędzanych silnikami spalinowymi w tym szczególnie hałasujących skuterów 

wodnych, w siedzibie Starostwa Powiatowego w Toruniu odbyły się spotkania  

z przedstawicielami Miasta Chełmża, Gminy Chełmża, Polskiego Związku Wędkarskiego oraz 

Zespołu Prewencji Na Wodach i Terenach Przywodnych z Komendy Miejskiej Policji  

w Toruniu. Celem spotkań było uregulowanie zasad korzystania z jezior Powiatu Toruńskiego 

w zgodzie z obowiązującymi przepisami, środowiskiem oraz bezpieczeństwem osób 

korzystających z akwenów. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXIX/246/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. w sprawie wprowadzenia zakazu używania silnikowych jednostek 

pływających na jeziorach powiatu toruńskiego, została podjęta jednogłośnie.  

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 19  do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 20  do protokołu. 
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Ad 21. Naczelnik Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Teresa Gryciuk 

przedstawiła projekt uchwały Rady zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Powiatu Toruńskiego.  

Dodała, że w projekcie wkradła się pomyłka pisarska w zapisie nazwy jednostki w zapisie 

jednostki i poprosiła o korektę.  

 

Przewodnicząca Komisji Statutowo – Regulaminowej Danuta Kwiatkowska powiedziała, że 

Komisja Statutowo - Regulaminowa w dniu 30 czerwca 2022 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt powyższej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Paweł Polikowski zapytał czy radni wnoszą uwagi do proponowanej 

poprawki. W przypadku braku uwag projekt uchwały poddany będzie pod głosowanie wraz  

z przedstawioną zmianą.  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję, wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXIX/247/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 

Toruńskiego, została podjęta jednogłośnie.  

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 21  do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 22  do protokołu. 

 

Ad 22. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska - Drążela przedstawiła projekt uchwały Rady 

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych Powiatu Toruńskiego 

w Browinie. 

 

Przewodnicząca Komisji Statutowo – Regulaminowej Danuta Kwiatkowska powiedziała, że 

Komisja Statutowo - Regulaminowa w dniu 30 czerwca 2022 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt powyższej uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXIX/248/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych 

Powiatu Toruńskiego w Browinie, została podjęta jednogłośnie.  

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 23  do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 24  do protokołu. 

 

Ad 23. Naczelnik Wydziału Projektów Europejskich, Informacji i Współpracy z Mediami 

przedstawił projekt uchwały Rady w sprawie przyjęcia projektu sztandaru  Powiatu 

Toruńskiego. 

 

Przewodniczący podziękował za przedstawienie i poprosił Przewodniczącą Komisji Statutowo 

– Regulaminowej Danutę Kwiatkowską o przedstawienie opinii Komisji. 
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Przewodnicząca Komisji Statutowo – Regulaminowej Danuta Kwiatkowska powiedziała, że 

Komisja Statutowo – Regulaminowa w dniu 30.06.2022 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Rady w sprawie przyjęcia projektu sztandaru  Powiatu Toruńskiego. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

 

Starosta Toruński Marek Olszewski powiedział, że Zarząd rekomenduje Radzie projekt strony 

samorządowej z propozycją nr 1 tj. w kolorze granatowym, a strona państwowa z propozycją 

nr 3 tj.  z napisem Bóg, Honor, Ojczyzna.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXIX/249/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. w sprawie przyjęcia projektu sztandaru  Powiatu Toruńskiego, została 

podjęta jednogłośnie.  

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 25  do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 26  do protokołu. 

 

Ad 24. Starosta Toruński Marek Olszewski przedstawił projekt uchwały Rady w sprawie 

niewyrażenia zgody na założenie i prowadzenie przez gminę Czernikowo Branżowej Szkoły  

II Stopnia w Czernikowie. Powiedział, że zgodnie z art. 8 ust. 17 ustawy z 14 grudnia 2016 r. - 

Prawa oświatowego, jednostki samorządu terytorialnego mogą zakładać i prowadzić szkoły 

oraz placówki, których prowadzenie nie należy do ich zadań własnych, po zawarciu 

porozumienia z jednostką samorządu terytorialnego, dla której prowadzenie danego typu szkoły 

lub placówki jest zadaniem własnym. Zgodnie z art. 8 ust. 16 ww. ustawy, zakładanie  

i prowadzenie publicznych szkół ponadpodstawowych należy do zadań własnych powiatu. 

Gmina Czernikowo wystąpiła do Rady Powiatu Toruńskiego z prośbą o udzielenie zgody na 

założenie  Branżowej Szkoły II Stopnia w Czernikowie. Starosta przypomniał, że na terenie 

powiatu toruńskiego już funkcjonuje Branżowa Szkoła II Stopnia w Gronowie w odległości 

zaledwie 25 km od Czernikowa. Powiatowa sieć szkół jest zgodna z warunkami określonymi 

w art. 39 ust.7 ww. ustawy. Wyniki rekrutacji – mała liczba chętnych - wskazują, że nie ma 

potrzeby jej uzupełnienia o kolejną branżową szkołę II stopnia. Bardziej zasadne byłoby 

utworzenie nowych połączeń komunikacyjnych, aby uczniowie z gminy Czernikowo mogli 

dotrzeć do Zespołu Szkół CKU w Gronowie, który jest placówką z długoletnią tradycją. Powiat 

toruński  

w ostatnich latach przeznaczył spore środki finansowe na unowocześnienie szkolnej bazy  

w Gronowie, m.in. obecnie jest budowana nowoczesna hala sportowa, co gwarantuje wysoki 

standard w zakresie warunków kształcenia. Wykwalifikowana kadra zapewnia indywidualne 

podejście do uczniów oraz rozwój ich umiejętności, co przekłada się na wysokie wyniki 

egzaminów zawodowych.  

 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rafał Lewandowski powiedział, że w dniu 

30 czerwca 2022 r. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie 

niewyrażenia zgody na założenie i prowadzenie przez gminę Czernikowo Branżowej Szkoły  

II Stopnia w Czernikowie. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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Wobec braku dyskusji, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXIX/250/2022 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. w sprawie niewyrażenia zgody na założenie i prowadzenie przez gminę 

Czernikowo Branżowej Szkoły II Stopnia w Czernikowie, została podjęta 13 głosami „za” 

przy 2 głosach „przeciw” oraz 4 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 27  do protokołu. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 28  do protokołu. 

 

Ad 25. Przewodniczący poinformował, że informacja Starosty o pracy Zarządu między 

posiedzeniami wraz z materiałami na sesję została przesłana drogą elektroniczną, następnie 

otworzył dyskusję. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Informacja stanowi załącznik nr  29 do protokołu. 

 

Ad 26. Radny Mirosław Nawrotek zapytał członków Zarządu na jakim etapie jest budowa 

ścieżki rowerowej z Dobrzejewic do Zębowa. Dodał również, że na jednym z poprzednich 

posiedzeń Komisji pytał o monitoring na już wybudowanej ścieżce rowerowej w Sąsiecznie, 

była ona notorycznie rozjeżdżana. Zapytał o podjęte działania w tej sprawie.  

 

Starosta Toruński powiedział, że nie jest w stanie precyzyjnie odpowiedzieć na pytanie, dlatego 

odpowiedź zostanie przesłana.  

 

Członek Zarządu Janusz Kononiuk powiedział, że na ścieżce rowerowej w Sąsiecznie została 

założona „fotopułapka”, z informacji które posiada dwóch kierowców aut zostało ukaranych 

mandatami.  

 

Radny Mirosław Nawrotek poprosił o wersję papierową odpowiedzi.   

 

Ad 27. Przewodniczący Rady podziękował wszystkim obecnym za udział w XXXIX Sesji 

Rady Powiatu Toruńskiego i zamknął posiedzenie o godzinie 14.10. 

 

Protokołowała: 

Agnieszka Szymborska  

 

                                                                                  Przewodniczył: 

                                                                                                   Przewodniczący Rady 

                                                                                                    Powiatu Toruńskiego 

                                                                                    Paweł Polikowski 
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